
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 9. marts 2012

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Samrådsspørgsmål AV
Mener ministeren, at regeringen har håndteret lovbehandlingen af L55 tilfreds-
stillende, set i lyset af, at man kunne have ventet med at søge loven behand-
let i Folketinget indtil man havde vished for, at offentligheden og lovgiver kun-
ne få kendskab til det faktiske omfang af fældende strafferetlige afgørelser i
forhold 14-årige i hele 2011, ikke mindst set i lyset af, at ministeren har kunnet
offentliggøre de relevante oplysninger, så få dage efter loven er trådt i kraft?
Finder ministeren Ikke, at dette især er et problem i og med at tallene for an-
det halvår af 2010 er så relativt lave i forhold til 2011 tallene, hvorved man ri-
sikerer at give offentligheden og lovgiver et misvisende billede af, at afgørel-
serne i forhold til de 14-årige har været relativt få efter den kriminelle lavalder
blev sænket i 2010?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karsten Lauritzen (V).

På udvalgets vegne

Anne Baastrup
formand
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